
IS
SN

 2
08

3-
91

62

21 maja 2014 r. nr 68

Pięć złotych
za akcję

str. 10
Czy właśnie pięć złotych za akcję otrzymają akcjonariusze? 
Decyzja zapadnie w czerwcu. Ostateczny głos będzie miał 
największy udziałowiec - Skarb Państwa.

Niewybuch na rondzie
Niebezpieczne znalezisko na placu budowy nowego ronda przy ul. Kolejowej. Strona 2

Zapraszamy do placówki.

LUBIN
ul. Parkowa 8A

(PASAŻ PARKOWY)
tel. (76) 841-20-33
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Uważa, że Ścinawa 
może być miastem 
spełnionych marzeń 
i wykorzystanych 
możliwości. Jego 
zdaniem należy 
zmienić filozofię 
zarządzania gminą 
z „JA” na „My”.

Krystian Kosztyła jest przewod-
niczącym rady powiatu. W jego 
władzach należy do ekipy Lubin 
2006. Tej samej z której cztery 
lata temu w wyborach startował 
do powiatu, ale zrezygnował 
z mandatu obecny burmistrz 
Ścinawy. W tamtych czasach 
Kosztyła był jego współpra-
cownikiem. Czas pokazał,  że 
z burmistrzem nie było mu 
po drodze. Tak samo stało się 
w przypadku ścinawskich rad-
nych, którzy wspólnie Andrze-
jem Holdenmajerem wygrali 
wybory samorządowe w 2010 
roku w Ścinawie. W ciągu 
niecałych dwóch lat burmistrz 
choć mieszkańcy wymienili 
niemal wszystkich radnych, 
ponownie był w konflikcie 
z radnymi mimo tego, że tym 
razem to byli „jego” radni. - 
Nie zgadzam się ze sposobem 

rządzenia, który skupiaja się na 
plotkach, nagrywaniu i zmierza 
w stronę „Big Brothera” – mówi 
Krystian Kosztyła. - Chciałbym 
przeprosić za warunki, w jakich 
organizuję konferencję prasową. 
Miała odbyć się w centrum 
kultury, miałem wstępną dekla-
rację, że będę mógł skorzystać 
z sali, ale potem otrzymałem 
informację, że jest zajęta. 
Do wyborów jest jeszcze pół 
roku. Jednak już dzisiaj widać, 
że kandydat na burmistrza chce 
budować, a nie dzielić. Ma już 
wsparcie części radnych. Na 
konferencję prasową przyszedł 
z Krzysztofem Markiem, prze-
wodniczącym Rady Miejskiej 
w Ścinawie. - Kandydatura 
Krystiana Kosztyły może dużo 
zmienić. Będziemy mieć demo-
krację, a nie autokrację.
To wstępne porozumienie 
z obecnymi radnymi może 
wskazywać, że gdyby Kosz-
tyła wygrał, po raz pierwszy 
od dawna w Ścinawie może 
pojawić się faktyczne porozu-
mienie, radnych z burmistrzem, 
oparte na szerokiej współpra-
cy. - Chcę, aby Ścinawa była 
miastem spełnionych marzeń 
i wykorzystanych możliwości. 

Wiem, że nie dokona się tego bez 
wsparcia innych osób, dlatego 
nadrzędnym celem, jaki sobie 
stawiam będzie zmiana sposobu 
zarządzania gminą z „JA” na 
„My”. Zamiast skupiać się na 
ważnych dla mieszkańców spra-
wach, jak choćby pozyskiwanie 
inwestorów i zastanawiać się nad 
sposobami niwelowania bezro-
bocia, obecne władze skupiają 
się na tematach marginalnych, 
na plotkach, nagrywaniu, na tym 
co mało istotne. Nie można mieć 
patentu na rację we wszystkim. 
– stwierdza Krystian Kosztyła. 
- Chciałbym, aby Ścinawa była 
miastem spełnionych marzeń 
i wykorzystanych możliwości. 
W wyborach samorządowych 
zapowiada, że będzie ubiegał się 
o fotel burmistrza i radnego po-
wiatu, a mieszkańcy zdecydują 
którą funkcję mu powierzą.

Na pocisk w ubiegły poniedziałek mieli 
natknąć się geodeci. Miał znajdować się 
około 30 cm pod ziemią. Policjanci otrzymali 
jednak zgłoszenie, że niewielki niewybuch 
leżał w trawie po drugiej stronie ulicy, gdzie 
nie są prowadzone żadne prace. I faktycznie 
z trawnika został zabrany przez patrol roz-

minowania z głogowskiej jednostki. Saperzy 
zabezpieczyli znalezisko około południa. 
Ulica Kolejowa na czas załadunku niewy-
buchu, na krótkim odcinku na kilka minut 
została na wysokości placu GS zamknięta 
dla ruchu.

DLU24.pl �

Przez kilka dni w różnych rejo-
nach miasta, o różnych porach 
malowali pasy na powiatowych 
i miejskich ulicach. Kierowcy 
pytają dlaczego nie robi się 
tego w nocy?
Malowanie pasów w Lubinie zo-
stało ukończone na większości 
głównych ulic. Niestety tradycji 
stało się zadość i malowanie 
było w najlepsze wykonywane 
w godzinach szczytu. Efekty 
robót widać, a skutki odczuli 
kierowcy - zakorkowane ulice 
i duża irytacja
We wtorek (8.05) kierowcy 
jadący ul. Wrocławską mieli 
przedsmak utrudnień. – Kto 
widział, żeby takie prace ro-
bić w ciągu dnia i to jeszcze 
w godzinach, gdy wszyscy się 
spieszą – denerwował się 40-
letni kierowca dostawczego 
busa. - Jadę z towarem. Sto-
imy w korku bo znowu malują 

w dzień. Dlaczego nie malują 
tego wieczorami? 
Dzień jest długi i z dnia na dzień 
coraz dłuższy – pytał lubinianin, 
który utknął na dłuższy czas na 
wysokości Sądu Rejonowego. 
Każdego zwykle roku problem 
jest ten sam – firma, która wy-
grywa przetarg na malowanie 
pasów na jezdniach skutecznie 
korkuje przejazd kierowcom. 
Nikt nie próbuje wybrać wyko-
nawcy, który zrobiłby robotę 
w nocy. Kiedy jest najmniejszy 
ruch pojazdów. 
W tym roku, jak wynika z in-
formacji rzecznika prezydenta 
Lubina, koszt odnowienia ozna-
kowania na wszystkich drogach 
gminnych i powiatowych oraz 
ścieżkach rowerowych to prawie 
146, 5 tyś złotych. Wykonawcą 
prac jest Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowo–Mostowych z Piotrkowa 
Trybunalskiego.

Nie zgadza się z obecnym sposobem rządzenia

Kosztyła startuje w Ścinawie

Krystian Kosztyła
- 34 lata i wyższe wykształcenie (studia z zarządzania przedsię-
biorstwem). Był urzędnikiem, zajmował się promocją Ścinawy, 
potem inwestycjami. Był również dyrektorem Centrum Turystyki 
i Kultury, a od 2010 roku jest radnym powiatu lubińskiego. Od 
dwóch lat pełni funkcję przewodniczącego rady, której większość 
stanowią radni Lubin 2006. Dziś jest przewodniczącym rady 
powiatu.

Niewielki pocisk odkopano na placu budowy nowego ronda przy ul. Kolejowej
Drogowcy malują to co trzeba, a kierowcy klną

W godzinach szczytu

Niewybuch
na budowanym
rondzie

Niewybuch
na budowanym
rondzie

r e k l a m a
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Jest Pan najbardziej znanym 
politykiem Dolnego Śląska, 
a w Lubinie był Pan ostatnio 
tylko raz. Dlaczego?
- Ostatnio, rzeczywiście raz, ale 
ani to ostatni raz, ani też pierwszy 
raz.
To ile razy był Pan u nas?
- Trzydzieści, czterdzieści, a może 
nawet więcej.

No to teraz mam kłopot. Tak 
liczne odwiedziny, to efekt?
- Rodziny. Częste odwiedziny 
w odległych latach były związana 
właśnie z ich miejscem zamieszka-
nia oraz pracą. 
W kopalni?
- Wuj w Rudnej, ciocia w ubezpie-
czeniach, jej córka, a moja kuzynka 
w kwiaciarni na tutejszym dużym 

osiedlu. Jeszcze inni - dalsi - po-
rozrzucani po instytucjach dość 
odległych od KGHM.
A dalej Pan te kontakty utrzy-
muje?
- Niestety większość nie żyje.
Przepraszam.
- To pokolenie moich rodziców, ale 
pamięć o każdym zakamarku tego 
mikroregionu pozostaje. Wracam 

wciąż do wielu miejsc, gdzie często 
bywałem przed laty. Poza tym mam 
sympatię do obszaru, który ma 
takie znaczenie gospodarcze dla 
Dolnego Śląska.
Ma Pan tu dobrą opinię. Ne wiem 
czy nadzwyczajnie dobrą, ale jest 
Pan pamiętany jako prezydent 
Wrocławia, a teraz jako minister 
kultury po prostu szanowany. 
- Dziękuję, ale czuję w podtekście 
trudniejsze pytanie?
Fakt. W Legnicy zaatakował 
Pana działacz związkowy „Soli-
darności” zarzucając oszustwo 
wyborcze, nawiązując do ustawy 
podwyższającej wiek emerytalny. 
Nawet związek sfinansował takie 
plakaty dotyczące wielu liderów 
PO. Ładnie Pan zareagował, ale 
proszę o prostą polemikę w tej 
sprawie.
- To oczywiste, że nikogo nie 
oszukałem. To nie ja, lecz związek 
obiecywał referendum i inny sto-
sunek do ustawy podwyższającej 
wiek emerytalny. Zawsze jestem 
osobą odpowiedzialną. Wiem, że 
przy utrzymaniu dotychczasowych 
rozwiązań przyszłe emerytury 
spadałyby na łeb i szyję. Żyjemy 

dłużej, to dobrze. A też powinniśmy 
mięć prawo do pracy dłużej. Jestem 
również przeciwko zobowiązują-
cych akcji referendalnych, bo czas 
liberum veto skończył się dla Polski 
utratą państwowości.
Jeśli „Solidarność” znajdzie jedną 
moją deklarację, że obiecywałem 
utrzymanie obowiązującego stanu 
rzeczy lub też obniżenia wieku, to 
oddam honor. Jest jednak inaczej. 
Związek zawiódł, a odpowiedzial-
ność za spore pieniądze przerzuca 
gdzie popadnie.
Ale nie będzie pozwu?
- Po co? Mam w ogóle szacunek do 
związków zawodowych. Dostrze-
gam ich błędy, ale także sukcesy, 
rolę katalizatora społecznego. 
Szkoda mi jedynie wyrzuconych 
pieniędzy na fałszywą polityczną 
akcję. Mogliby rozdysponować te 
fundusze na pomoc socjalną dla 
rodzin potrzebujących wsparcia.
Zamiast podsumowania. Jak 
wygląda Lubin, ale też całe 
zagłębie miedziowe na mapie 
kulturalnej Polski?
- Tu nie będzie zbyt dobrych wiado-
mości. Jak była dobra piłka nożna, 
to widoczne było zagłębie w tej 

dyscyplinie. Jak patrzę na szkoły 
muzyczne, to cały czas mam wra-
żenie, że stać jest gminy na większą 
dbałość o ich wyposażenie. Ale 
generalnie oczywiście wstydu nie 
ma. Są małe środowiska, kluby, 
pracownie, biblioteki, które pracują 
niezwykle efektywnie. 
Trzeba ich pracę docenić, wzmoc-
nić, promować artystów niszowych 
i uznać że kultura może odmienić 
obliczę zagłębia miedziowego. Tak 
czynią dziś Katowice.
Katowice?
- Tak, to dobry przykład. Po latach 
lekceważenia kultury, nagle po 
starcie w wyścigu o Europejską 
Stolicę Kultury, właśnie to mia-
sto postawiło na młodych, kre-
atywnych i... zmienia centrum 
miasta. Tuż przy spodku powstaje 
najważniejsze miejsce kreacji ar-
tystycznych w regionie.
To sugestia?
- Nie, bez przesady. Lubin jest extra. 
Nie potrzebuje sali koncertowej na 
1.800 miejsc. To co ważne dla 
obszaru miedziowego, to posia-
danie własnego znaku firmowego 
w kulturze. 
Dziękuję za rozmowę

Rozmowa z ministrem Bogdanem Zdrojewskim, liderem w wyborach do Europarlamentu

Lubin jest extra
To co ważne dla obszaru
miedziowego, to
posiadanie własnego 
znaku firmowego
w kulturze. 

r e k l a m a
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Coraz lepsza 
pogoda nastraja 
do planowania 
wakacyjnego 
wypoczynku. Sprzyja 
temu bogata oferta 
biur podróży i dostęp 
do Internetu. 
Niestety jak w każdej 
dziedzinie życia, 
również i przy 
wyborze wakacyjnej 
oferty, warto 
zorientować się 
w swoich prawach 
i obowiązkach.

Bez względu na formę wyjazdu, 
w przypadku nieprawidłowości 
powstałych w czasie wypo-
czynku, za które winy nie 
ponosimy, służą nam stosowne 
roszczenia. 
Najważniejszym obowiązkiem 
przyszłego wycieczkowicza jest 
dokładne sprawdzenie oferty 
i biura podróży, z którego usług 
korzystamy.
Sprawdzenie oferty polega na 
jej dokładnym przeczytaniu 
i zrozumieniu przed podpisa-
niem. Określa ona bowiem, 
szczegółowe obowiązki nasze 
jak i organizatora wyjazdu. 
Zgodnie z art. 14 ustawy o usłu-

gach turystycznych umowa 
powinna zawierać: oznaczenie 
organizatora turystyki, cenę 
imprezy turystycznej,  miejsce 
pobytu lub trasę imprezy; a po-
nadto szczegółowe informacje 
odnośnie środka transportu, 
obiektu zakwaterowania, po-
siłków, programu zwiedzania, 
sposobu zapłaty oraz informacji 
o ewentualnym odwołaniu 
imprezy,  a także podstawy 

prawne umowy i konsekwencje 
prawne wynikające z umowy.
Sprawdzenia biura podróży 
można dokonać w urzędzie 
marszałkowskim naszego wo-
jewództwa, które prowadzi 
rejestr podmiotów prowadzą-
cych działalność gospodarczą 
w zakresie usług turystycznych. 
Jeśli biuro podróży figuruje 
w takim spisie, z pewnością 
przedstawiło ono stosowne 
gwarancje finansowe na wy-
padek upadłości. Niezależnie 
od powyższego, większość pod-
miotów dodatkowo wykupuje 

polisy na wypadek roszczeń 
swoich klientów związanych 
z niewłaściwym wykonaniem 
umowy. 
Gdy już sprawdzimy biuro 
podróży, przeczytamy i za-
poznamy się z umową należy 
pamiętać o jeszcze jednej 
rzeczy. Niezależnie czy jest to 
oferta Last czy First minute, 
przysługuje nam prawo do zło-
żenia reklamacji. Reklamacje 

zgłosić należy niezwłocznie, 
nie później jednak niż 30 dni 
od daty zakończenia impre-
zy.
Podsumowując, zanim na fali 
dobrej pogody, zdecydujemy 
się na ofertę, warto dokładnie 
sprawdzić umowę i organizato-
ra wakacji. Pozwoli to często 
uniknąć niepotrzebnego stresu 
i zapewni spokojny wypoczy-
nek, czego Państwu i sobie 
życzę.

Łukasz Kolanek �
Krislex Kancelarie Doradców  �

Prawnych w Lubinie

Prawo na co dzień

Przygotowania
do wakacji

zanim na fali dobrej pogody, 

zdecydujemy się na ofertę, warto 

dokładnie sprawdzić umowę 

i organizatora wakacji
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Awaria sprzętu, choroba, 
remont – bardzo 
często zaskakują nas 
nieprzewidziane wydatki. 
Jak szybko zdobyć 
dodatkowe wsparcie 
finansowe? Na jaką kwotę 
możemy liczyć? Jak 
pożyczać bezpiecznie? 
– radzi Ewa Niżnik 
z biura pośrednictwa 
finansowego E&M Finanse.

Jak wygląda oferta firm pożyczkowych, 
z której możemy skorzystać za pośrednic-
twem Państwa biura?
W naszym biurze mamy do dyspozycji oferty 
kilku wiodących firm pożyczkowych. Klien-
ci mogą pożyczyć od 100 do 10 tysięcy zł, 
w ramach pożyczek krótkoterminowych lub 
wieloratalnych. Okres spłaty zobowiązań wy-
nosi od 15 dni do 12 miesięcy. Aby móc ubiegać 
się o pożyczkę konieczne jest przedstawienie 
przez klienta aktualnego dowodu tożsamości 
oraz spełnienie wymogu w zakresie posiadania 
konta bankowego. Akceptowane są różnego 
typu dochody np. dochody z zagranicy, renta, 
umowa zlecenie, umowa o dzieło, dochody 
z gospodarstwa rolnego.

Jakie są zalety 
pożyczek krótko-
terminowych?
Pieniądze obecne 
są w naszym życiu 
każdego dnia. To 

one zapewniają nam komfort 
i bezpieczeństwo, pozwalają realizować 
wszelkie potrzeby materialne. Mimo iż 
z reguły skrupulatnie planujemy nasz budżet, 
nie jesteśmy w stanie uniknąć nieprzewi-
dzianych wydatków. Może to być awaria 
samochodu, naprawa sprzętu domowego, 
ale również okazja wyjazdu weekendowego 
w promocyjnej cenie. Aby sfinansować 
tego typu nagłe potrzeby, warto sięgnąć po 
krótkoterminową pożyczkę. Ich zaletami 
są szybkość decyzji kredytowej, minimum 
formalności, dyskrecja oraz dowolny cel, na 
jaki może być przeznaczona pożyczka.
Na jakie wsparcie finansowe możemy liczyć 
korzystając z oferty Ferratum Banku?
Ferratum Bank oferuje klientom pożyczki 
krótkoterminowe, a dla stałych klientów 
wdrożył niedawno nowy produkt – Plus 
Pożyczkę. Minimalna kwota pożyczki 
krótkoterminowej to 100, a maksymalna 
2000 złotych. Można ją zaciągnąć na 15, 30 
lub 60 dni. W ramach Plus Pożyczki Ferratum 
Bank pożycza kwotę 400-2000 zł na okres 
od 3 do 12 miesięcy. Dużą zaletą oferty 
Ferratum Banku jest szybkość dostępu do 
potrzebnej gotówki. 
Jak wygląda proces zaciągania pożyczki? 
Jak szybko możemy otrzymać pienią-
dze?

Sam proces jest prosty i przejrzysty. Wystar-
czy nam dowód osobisty klienta, numer konta 
bankowego oraz telefon. Wprowadzamy 
wniosek i w ciągu 15 minut klient otrzymuje 
decyzję kredytową. Pierwsza pożyczka dla 
nowego klienta wynosi zwykle od 100 do 400 
zł. Kolejne mogą być wyższe, nawet do 2000 
zł na 60 dni. Przy kolejnych pożyczkach po 
spłacie bieżącej, klient nie ma już obowiązku 
pojawiania się biurze w celu podpisania nowej 
umowy, wystarczy telefon do nas.

KGHM

Wynik KGHM jest 
przyzwoity. Byłby 
większy, gdyby firma 
nie musiała oddawać 
podatku od kopalin.

W pierwszym kwartale tego roku 
dzięki ścisłej dyscyplinie kosztowej 
i utrzymaniu stabilnego poziomu 
produkcji, Polska Miedź zarobiła 
netto 507 mln zł. Na taki wynik 
finansowy w największym stopniu 
wpłynęły: zmniejszenie cen miedzi 
i srebra oraz kurs walutowy.
W porównaniu do pierwszego 
kwartału ubiegłego roku KGHM 
miał o jeden procent wyższą pro-

dukcję miedzi. Jak podaje spółka 
w swoich danych po wyłączeniu 
podatku od wydobycia niektórych 
kopalin oraz wsadów obcych, 
koszty rodzajowe są niższe o 1% 
niż w porównywalnym pierwszym 

kwartale ubiegłego roku.
Zmiana wyniku finansowego 
w odniesieniu do I kwartału roku 
2013 jest uwarunkowana przede 
wszystkim niższymi notowaniami 
metali, niższym kursem waluto-
wym i zmniejszeniem wolumenu 
sprzedaży.
Dla lubińskiej firmy spadek cen 
metali, a w szczególności srebra, 
miał decydujący wpływ na wy-

niki ekonomiczne całej Grupy 
Kapitałowej zarówno w obszarze 
finansów, kosztów jednostkowych, 
jak i poziomu produkcji miedzi 
ekwiwalentnej. Mimo mniej ko-
rzystnych notować i mniejszego 
zysku KGHM nie rezygnuje 
z inwestycji. Mają one wzmoc-
nić pozycję światowej firmy na 
międzynarodowych rynkach oraz 
zwiększyć jej konkurencyjność 
na tle całej branży. Na realizację 
strategicznych projektów KGHM 
przeznaczy w tym roku ponad 4 
mld zł!
- Kamieniem milowym dla KGHM 
będzie uruchomienie produkcji 
w Sierra Gorda. Zakończenie bu-
dowy zgodnie z harmonogramem 
nastąpi w połowie tego roku – 
zapewnia Herbert Wirth, prezes 
zarządu KGHM Polska Miedź SA. 
- Do końca 2014 roku kopalnia 
będzie sukcesywnie zwiększać 
wielkość produkcji. Pełne moce 
produkcyjne chcemy osiągnąć 
w 2015 roku, kiedy kopalnia będzie 
przerabiać 110 tysięcy ton rudy 
dziennie i produkować 120 tysięcy 
ton miedzi rocznie – informuje 
prezes Wirth.

Istotne są działania podejmowane 
w kopalni Robinson (Nevada, 
USA). Do końca II kwartału 2014 
r. kopalnia zakończy prace nad 
długoterminowym planem dla 
wyrobiska Ruth, co wpłynie na 
uzyskanie dostępu do rudy o lepszej 
jakości oraz zwiększy zdolności 
produkcyjne w 2015 roku i kolej-

nych latach. Inwestycja w zdjęcie 
nadkładu w odkrywce Ruth będzie 
miała znaczący dodatni wpływ na 
przyszłą produkcję i koszty, gdy 
tylko zostanie udostępniona ruda 
z tego obszaru.
Niezwykle ważne dla KGHM są 
inwestycje w utrzymanie produkcji 
w polskich kopalniach poprzez roz-

wój systemu głębokiego wydobycia. 
W kwietniu KGHM rozpoczął 
produkcję poniżej poziomu 1200 me-
trów w obszarze „Głogów Głęboki 
– Przemysłowy”. Zagospodarowanie 
tego złoża zapewni utrzymanie zdol-
ności produkcyjnych podstawowego 
ciągu technologicznego w Polsce na 
obecnym poziomie.

Ceny miedzi maleją, ale tempo inwestycji wysokie

Pierwsze pół miliarda

r e k l a m a

Pożyczki krótkoterminowe

– szybka pomoc w nagłej sprawie

Jeśli zabrakło Ci pieniędzy
na bieżące lub nieprzewidziane
wcześniej wydatki, serdecznie
zapraszam do naszego biura:
E&M Finanse
Lubin, ul. Leszczynowa 15A
(osiedle Polne)
Tel: 695 091 043
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Metoda filipińskiego uzdrawiania to mistycz-
na metoda leczenia pochodząca z Dalekiego
Wschodu, jej skuteczność jest ogromna co po-
twierdzają liczni pacjenci Pana Clavera PE,
jednego z najlepszych uzdrowicieli filipiń-
skich na świecie. Pochodzi on ze sławnej rodzi-
ny filipińskich healerów. Uzdrowiciel poprzez in-
tensywną koncentrację wytwarza dużą energię
wokół swych rąk, która pomaga przy leczeniu:
chorób nowotworowych, epilepsji, deformacji
kręgosłupa, miażdżycy, paraliżach, kamie-
niach nerkowych i żółciowych, chorobach prostaty, leukemii,
wrzodach żołądka i dwunastnicy, guzach i cystach, wadach ser-
ca, chorobach oczu, nerwicach oraz chorobach kobiecych i in-
nych schorzeniach.
Przykładem skuteczności uzdrawiania jest:
Pan Wiktor z Katowic, któremu po 2 wizytach zeszły kamienie
z woreczka żółciowego, a guz tarczycy wchłonął się, co potwierdza
badanie USG.
Panią Janinę z Krakowa do niedawna martwiły dolegliwości: torbiel
w piersi oraz mięśniaki na narządach rodnych. Po 3 wizytach torbiel
wchłonęła się, a mięśniaki zanikły.
Pan Andrzej z Gdańska dziękuje za wyleczenie prostaty, która doku-
czała mu od kilku miesięcy.
Pani Danuta z Wrocławia – po jednej wizycie u uzdrowiciela ustąpi-
ły mi bóle kręgosłupa oraz poprawił mi się wzrok na skutek ustabilizo-
wania poziomu cukru. Dziękuję za pomoc!!!
Dopóki pacjent wierzy w istnienie sił ponadludzkich jest otwarty
na działanie uzdrowicieli, może zawsze osiągnąć pomoc.

Zapisy i informacje od poniedziałku do soboty
w godzinach od 8.00 do 13.00 i od 15.00 do 20.00

CLAVER PALITAYAN PE PRZYJMUJE
• 23.07 Gdynia • 24.07 Gdańsk

• 25.07 Starogard Gd. • 25.07 Chojnice
• 26.07 Elbląg

� 506 536 270, 784 609 208
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30 maja
Głogów i Legnica

31 maja
LUBIN

1 czerwca
Wrocław

Józef Czyczerski, 
Bogusław Szarek 
(Solidarność) 
oraz Leszek 
Hajdacki (ZZPPM) 
bezkonkurencyjni. 
Załoga KGHM 
wskazała ich 
jako swoich 
przedstawicieli 
w radzie nadzorczej 
polskiej Miedzi.

Wybory przedstawicieli załogi 
do Radny Nadzorczej KGHM 
odbywały się w ubiegłą środe 
i czwartek. W piątek znane były 
już wyniki tajnego głosowania 
pracowników Polskiej Miedzi. 

Zarząd KGHM opublikował je 
w raporcie giełdowym.
W głosowaniu wzięła udział ledwie 
połowa pracowników Polskiej 
Miedz. Do urn 14-15 maja poszło 48 
proc zatrudnionych, którzy wybrali 
3 osoby do rady nadzorczej: Józefa 
Czyczerskiego, Leszka Hajdackie-
go i Bogusława Szarka.
Niekwestionowanym liderem 
wyborów jest Józef Czyczerski, 
który zgromadził ponad 5 tys. 

głosów. Drugi wynik miał Leszek 
Hajdacki ponad 3,7 tys. głosów, 
a Bogusława Szarka poparło ponad 
3,4 tys. osób.
Aby wybór był skuteczny rada 
nadzorcza spółki musi powołać 

wskazane przez załogę osoby. 
Dotychczas nadzór nie dokony-
wał tego. W rezultacie od trzech 
lat co pewien czas powtarzane 
były wybory do rady. W ich trakcie 
akceptację przedstawicieli ministra 
zyskał tylko Bogusław Szarek. 
Dzisiaj choć przepisy prawa po-
zwalają na wybór przedstawicieli 
załogi do rady nadzorczej m.in. 
takiej firmy jak KGHM ich wpływ 
na podejmowane decyzje jest w za-

sadzie żaden. 
Rada nadzorcza KGHM to grono 
mogące liczyć do 10 osób. Trzy 
z nich mogą być przedstawicielami 
załogi.

(inf) �

W KGHM po wyborach do rady nadzorczej spółki

Wybrańcy 
załogi
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Jak dużo kobiet zgłasza się do 
Pani po poradę? W jakim są 
wieku ?
Z każdym miesiącem  odwiedza 
nas coraz więcej kobiet. Są to Panie 
w każdym przedziale wiekowym. 
Czasem to córki przyprowadzają 
swoje mamy, innym razem to ma-
my - które już wcześniej w naszym 
salonie dobierały biustonosze 

- przyprowadzają swoje córki. 
Pojawiają się także mężczyźni 
ze swoimi żonami, partnerkami  
aby sprezentować im dobrze 
dopasowaną bieliznę.
 Co decyduje o tym, że biusto-
nosz  jest dobrze dobrany?
Na dobór odpowiedniego biusto-
nosza ma wpływ jednocześnie 
szereg indywidualnych uwarun-

kowań – właściwy każdej klientce 
z osobna. Podczas dopasowywania 
zwracamy między innymi uwagę 
na prawidłowy rozmiar obwodu 
pod biustem  i wielkość miseczek  
stanika, odpowiednią wysokość 
i szerokość fiszbin, dobranie  
kroju biustonosza odpowiednie-
go dla rozmiaru i kondycji piersi 
i wiele innych. Dlatego należy 

się przygotować, że wizyta u nas 
może potrwać nawet do  40 min. 
Najważniejszą sprawą po dobraniu 
stanika jest komfort Pań, które 
w tych stanikach będą chodzić. 
Każda kobieta bez względu na 
wiek, figurę oraz rozmiar swojego 
biustu zasługuje na stanik indywi-
dualnie dobrany do jej potrzeb.
Czy źle dobrany biustonosz mo-

że spowodować jakieś 
dolegliwości związane 
z naszym zdrowie-
m?Oczywiście. Źle 
dopasowany biustonosz 
może być czynnikiem 
mającym wpływ na 
problemy zdrowotne, 
zwłaszcza w przypad-
ku kobiet z  większym 
biustem, które często 
nosząc nieodpowiednie 
staniki, mogą odczuwać 
bóle piersi, kręgosłupa, 
ramion, karku -  a nawet 
głowy. 
Jakie są najczęstsze 
błędy popełniane przez 
kobiety, przy wyborze 
stanika? Na co należy 
zwrócić szczególną 
uwagę?
Najczęstszym, wciąż 

popełnianym przez kobiety 
błędem jest wybór stanika z za 
luźnym obwodem i zbyt małymi 
miseczkami. Tak  dobrany obwód  
„podjeżdża” do góry, tworząc 
nieestetyczny łuk na plecach , 
a piersi nie  mają odpowiedniego 
podparcia. Pamiętajmy ciężar 
biustu w 80% podtrzymywany jest 
przez obwód stanika, ramiączka 
to tylko 20% podtrzymania. Z ko-
lei dobór zbyt małych miseczek 
skutkuje wbijaniem się fiszbin 
w piersi i deformowaniem ich. 
Poza tym Panie wybierają czasem 
niewłaściwe kroje biustonoszy dla 
swojego biustu. 
Czy warto wybrać się do brafitter-
ki? Co nam, kobietom, daje wizyta 
u Pani w salonie?
Oj warto! Prawidłowo dobrany 
biustonosz wymodeluje naszą 
sylwetkę. Zebrany i uniesiony biust 
sprawi, że będziemy wyglądać na 
wyższe, szczuplejsze, zyskamy 
talię, nabierzemy właściwych 
proporcji. W naszym salonie 
nie chodzi tylko o to, aby Panie 
poznały numerek i literkę, która 
jest właściwa rozmiarowi ich 
biustu. Chcemy nauczyć  kobiety 
prawidłowego zakładania stanika 
i pokazać im jak powinien leżeć 

dobrze dobrany. Pamiętajcie ko-
chane Kobietki, że brafitting to nie 
jest ścisła nauka. Miarki i tabelki 
stanowią tylko punkt wyjścia. 
Czy konieczna jest wizyta w sa-
lonie aby dobrać odpowiedni 
biustonosz?
Zapraszamy wszystkie Panie do 
naszego salonu, jednakże mamy 
świadomość iż czasem trudno 
nam – kobietom – jest się wyrwać  
z domowych obowiązków. Stąd 
też wyszła propozycja spotkań 
w zaciszu domowym. Wystarczy 
do nas zadzwonić – i umówić się 
na takie spotkanie w dogodnym 
terminie i godz. Chętnie pokaże-
my, doradzimy.
Dziękuję za rozmowę.

Z okazji „Dnia Mamy” salon 
„Biała Magia” przygotował 
atrakcyjne rabaty.
Promocja ważna
do 15 czerwca.

Rozmowa z Ewą Sobiech–Zając, właścicielką Salonu z brafittingiem „Biała Magia”

Biustonosz trzeba dopasować

Biała Magia

Lubin, Rynek

ul. Piastowska 2.

r e k l a m a

Rząd nie zamierza 
przynajmniej na 
razie zmieniać 
sposobu naliczania 
podatku od kopalin. 
To najwyższy na 
świecie podatek 
płacony przez 
firmę górniczą.

Rada Ministrów przyjęła raport, 
który oceniał wpływ podatku od 
kopalin ma KGHM. Dokument 
nie wniósł niczego nowego. Rząd 
nadal nie spełnia oczekiwania 
lokalnej społeczności Zagłębia 
Miedziowego, która bardzo jasno 
pokazuje, że podatek jest bardzo 
niekorzystny dla Polskiej Miedzi 
jak i dla samorządów, które przez 
mniejszy zysk KGHM tracą 
wpływy podatkowe w swoich 
budżetach.  Tracą również pra-
cownicy KGHM, gdyż mniejszy 
zysk, oznacza mniejszą nagrodę 
z zysku otrzymywaną przez pra-
cowników. 
Ta sytuacja niepokoi władze Pol-
skiej Miedzi. Do budżetu państwo 
tylko w poprzednim roku oddano 

tyle co przez dziesięć lat firma 
zainwestowała w uruchomienie 
Głogowa Głębokiego Przemy-
słowego. Prezes nie ukrywa, że 
pieniądze oddawane do Warszawy 
powodują, że spółka musi szukać 
pieniędzy w kredytowaniu się.- Je-
stem realistą w najbliższych dwóch 
latach nic w tej kwestii się raczej 
nie zmieni. Nie uchylamy się od 
płacenia tej daniny, ale mówimy, 
że jest ona za wysoka. Przez to 

mamy problemy z kopalnią Lubin, 
która staje się nieefektywna. 
Prezes mimo podatkowego kłopo-
tu jest optymistą. - Proponujemy 
rządowi, aby stopniowo zmniejszał 
podatek.
Ponadto KGHM chce, aby podatek 
był kosztem uzyskania przychodu. 
Za ubiegły rok KGHM zapłacił 
niemal 2 mld zł podatku od ko-
palin.

(inf) �

Jest raport o podatku, ale rząd nie zmniejsza finansowego obciążenia

Potrzebna korekta podatku reklama w

tel. 603 535 338
biuro@projekt-media.pl
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Do zdarzenia doszło 
przed szóstą rano. 
Dowiedzieliśmy się 
o nim o godz 5.57 od 
naszego czytelnika, 
który przekazał 
informacje na 
telefon kontaktowy 
DLU24.pl. 

Na miejsce po krótkiej chwili do-
jechali strażacy z Lubina. Po nich 
dotarło pogotowie ratunkowe pisał 
w SMS czytelnik DLU24.pl 
W kierunku Lubina jechał czarny 
volkswagen golf. - Na skrzyżo-
waniu do ZG Lubin jadąc lewym 
pasem auto zmieniło kierunek 
jazdy. Golf znalazł się na pasie 

rozdzielającym jezdnie, ściął znak, 
który spadł na kierowaną przez 
kobietę skodę octavię, a następnie 
już na jezdni w kierunku Polkowic 
samochód uderzył w skręcającą na 
ZG Lubin toyotę – dowiadujemy 
się od policjantów ruchu drogo-
wego lubińskiej komendy, którzy 
obsługiwali zdarzenie na drodze 
krajowej nr 3. 
Wyglądało bardzo groźnie. Na 
szczęście nikomu nic się nie stało. 
Przez półtorej godziny zablokowa-
ny był lewy pas ruchu w kierunki 
Polkowic jak i Lubina. Utrudnienie 
występowało na skrzyżowaniu do 
ZG Lubin. 
Ani volkswagen ani toyota nie 
nadawały się do dalszej jazdy. 

Górnik wracał z nocnej zmian. Na wysokości ZG Lubin 
ściął znak na pasie zieleni i uderzył w toyotę

Zasnął za kierownicą

Finalizuje się jedno 
z największych 
przedsięwzięć 
KGHM związanych 
z budową kopalni 
odkrywkowej.  

KGHM – największy producent 
srebra i ósmy pod względem 
wielkości producent miedzi na 
świecie – rozpoczął napełnianie 
rurociągu oraz zbiornika na wodę 
w kopalni Sierra Gorda 
w Chile. Woda, pochodząca z sys-
temów chłodzenia elektrowni 
cieplnej w Mejillo-nes, tłoczona 
jest rurociągiem o długości 142,6 
km. Pełne zabezpieczenie dostępu 
do wody jest kolejnym kamieniem 
milowym przed technicznym 
otwarciem kopalni, planowanym 
w połowie roku.
Po rozpoczęciu produkcji Sierra 
Gorda zużywać będzie 250 tys. m3 
wody dziennie, co przekłada się na 
poziom 92 mln m3 zużycia wody 
rocznie. Zbiornik o pojemności 
750 tys. m3 – równej 300 basenom 
olimpijskim – zapewni kopalni 
niezbędne rezerwy. Pompowanie 
wody do zbiornika od-bywa się 
stopniowo przy pomocy 24 pomp, 

zdolnych do tłoczenia 1,5 tys. 
litrów wody na sekundę. Cały 
proces potrwa około miesiąca, co 
pozwoli na testowanie szczelności 
i zabezpieczeń całej infrastruk-
tury.
Sierra Gorda będzie jedną 

z nielicznych kopalń na świecie 
i jedną z dwóch w Chile działającą 
w oparciu o podobny – niezwykle 
wydajny i ekologiczny – system 
dostępu do wody. Jako że kopalnia 
położona jest na pustyni, w wa-
runkach bardzo suchych i ubogich 

w źródła wody, budowa rurociągu 
wyeliminowała ryzyko naruszenia 
jej zasobów w regionie. 
Zamiast trafiać z powrotem do 
oceanu, woda z elektrowni cieplnej 
będzie ponownie wykorzystana do 
zasilenia pracy kopalni i zakła-

dów Sierra Gorda. Dodatkowo 
– tworząc specjalną powłokę 
na odpadach flotacyjnych – sól 
morska pochodząca z wody służyć 
będzie do kontroli emisji pyłu na 
pustyni.

(red) �

KGHM napełnia mający ponad 140 km długości rurociąg

Pompują do Sierra Gorda
Sierra Gorda 
w pigułce

Projekt Sierra Gorda jest 

spółką typu joint venture, 

zarządzaną przez KGHM 

International i należącą do 

Grupy KGHM (55%), Sumi-

tomo Metal Mining (31,5%) 

oraz Sumitomo Corporation 

(13,5%). Projekt jest zlokali-

zowany na pustyni Atacama 

w regionie Antofagasta, 

będącym największym za-

głębiem miedzi w Chile. Wy-

dobycie miedzi, molibdenu 

i złota będzie się tu odbywać 

metodą odkrywkową. Dalsza 

obróbka obejmować będzie 

kruszenie, mielenie, flotację 

oraz osuszanie w celu uzy-

skania koncentratów miedzi 

oraz molibdenu. Sierra Gorda 

jest siódmym największym 

projektem górniczym na 

świecie.

Lubin traci 
swojego europosła 
Piotr Borysa, ale 
właśnie on poleca 
kandydaturę Danuty 
Jazłowieckiej.

- To osoba, która jest warta 
wsparcia. Pracowałem z nią 
przez minionych pięć lat i wiem, 
że dopilnuje spraw, o które sam 
zabiegałem w parlamencie Eu-
ropejskim. 
Jazłowiecka w poniedziałek 
spotkała się z mieszkańcami 
Lubina. Jak mówi szanuje kibiców 
Zagłębia Lubin, bo sympatyzują 
z Odrą Opole, czyli drużyną z jej 
miasta. - Na spotkaniu dowie-
działam się, że w przypadku 
Lubina poważnym problemem 
jest zatrudnienie kobiet – mówi 
Jazłowiecka. 
Ze słów mieszkańców wynika 
jasno, że miasto stało się kon-
sumpcyjne, a nie produkcyjne, 
m.in. to jest powodem, że kobiety 
mają większe problemy ze znale-
zieniem pracy, a ta która jest np. 

w licznych marketach zarobkowej 
satysfakcji nie daje. - Kobiety chcą 
być potrzebne rynkowi pracy – 
mówi europosłanka i dodaje. - Nie 
jestem zwolenniczką parytetów, 
aby kobietom coś na siłę dawać. 
Kobiety są silne i potrafią sobie 
poradzić ze wszystkim. Trzeba 
jednak im pomagać w dotarciu 
do upragnionego celu. 
Jazłowiecka przekonuje, że warto 
inwestować w programy, które 
pozwalają zapewnić kobietom 
możliwość realizacji zawodowej. 

- Ze słów mieszkańców wynika, 
że w Lubinie brakuje również 
miejsc dla młodzieży w których 
mogłaby się rozwijać zarówno 
społecznie jak i politycznie 
i dyskutować. Warto, aby takie 
miejsce w Lubinie było. 
Jazłowiecka startuje do Parla-
mentu Europejskiego z listy nr 
8. Jej hasło to „delegowana do 
zadań specjalnych” Pytana skąd 
takie określenie z uśmiechem 
odpowiada, że na Opolszczyźnie 
mówi się, - jak już nikt nie może 

to Jazłowiecka może. Działam 
w taki sposób. Odczuwam to też 
np. w prasie duńskiej, bo ostro 
reaguję na próby ograniczania 
polaków w możliwości ich za-
trudniania. - Duńska prasa mówi 
o mnie szwarccharakter bo nie 
dopuszczam, aby wobec Polaków 
stosowano protekcjonizm i za-
ostrzenia na rynku pracy.
Borys wskazuje, że jest wiele 
przykładów i dowodów na to, że 
w Parlamencie Europejskim Polska 
musi mieć solidną i kompetentną 
reprezentację. - Trzeba głosować 
na tych, którzy są skuteczni i do-
świadczeni, aby nie było wstydu 
przed Zachodnią Europą. 
Borys zachęca do jak naj-
większej frekwencji w trakcie 
eurowyborów. - Korzystamy 
dzisiaj z olbrzymich pieniędzy 
unijnych warto, abyśmy mieli 
konkretny wpływ na Europę, a to 
uzyskamy idąc do wyborów – 
dodaje kończący pracę w Brukseli 
lubiński europarlamentarzysta 
Piotr Borys.

(OK) �

Piotr Borys popiera Danutę Jazłowiecką

Do zadań specjalnych
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Nie jest to pierwsza i na 
pewno nie ostatnia ini-
cjatywa Miedziowego 

Centrum Zdrowia, które jako 
najlepiej oceniana niepubliczna 
placówka medyczna na Dolnym 
Śląsku, rozmawia z lekarzami 
i problemach zdrowotnych ich 
pacjentów. W Centrum Kultury 
Muza mówiono (10 maja) o bardzo 
ważnych, ale też często ciekawych 
z punktu widzenia pacjentów spra-
wach związanych ze zdrowiem. 
Miedziowe Centrum Zdrowia 
zaprosiło ponad 100 osób, a wśród 
nich lekarzy z całej Polski, któ-
rzy dzielili się wiedzą z zakresu 
profilaktyki i leczenia m.in. 
nadciśnienia tętniczego, chorób 
zakrzepowo–zatorowych, nerek, 
czy otyłości i związanych z nią 
zaburzeń seksualnych.
 – Zaburzenia seksualne w otyłości 
to bardzo ważny temat nie tylko 
z punktu widzenia technicznego, 
ale również patofizjologii – mówi 
Zygmunt Zdrojewicz, profesor 
zwyczajny w Katedrze i Klinice 
Endokrynologii, Diabetologii 
i Leczenia Izotopami Uniwersy-
tetu Medycznego we Wrocławiu. 
- Dlaczego otyłość powoduje za-

burzenia seksualne? Mój wykład 
ma pozwolić słuchaczom poznać 
bliżej leczenie otyłości, bo to po-
prawia funkcje seksualne nie tylko 
u mężczyzn, ale i u kobiet. 
Profesor inicjatywę Miedziowego 
Centrum Zdrowia ocenił bardzo 
dobrze. Dla niego była to okazja, 
aby z pozycji wykładowcy prze-
kazać lekarzom nowe informacje 

dotyczące sposobów leczenia. - 
Lekarze chętnie słuchają i chętnie 
wdrażają nowe metody, dzięki cze-
mu działają dla dobra pacjenta. 
Zdaniem Edwarda Schmidta preze-
sa Miedziowego Centrum Zdrowia, 
podnoszenie własnych kwalifikacji 
to jedno z podstawowych zadań 
lekarzy. - W Miedziowym Centrum 
Zdrowia przykładamy do tego dużą 
wagę. Nie ma bowiem nowoczesnej 
medycyny bez ciągłego podnosze-
nia umiejętności. Dzięki organizo-
waniu takich właśnie konferencji 
i szkoleń, lekarze mogą nadążać za 
najnowszą wiedzą medyczną. Mogą 
wtedy przekazywać te informacje 
swoim kolegiom i dalej dobrze 
służyć pacjentom. 
MCZ od dawna przywiązuje 
ogromną uwagę do różnego ro-
dzaju sposobów wymiany wiedzy 
naukowej. W Lubinie w ramach 
konferencji „Interna 2014 – uczy-
my się od najlepszych” spotkali 
się przedstawicieli klinik i ośrod-
ków akademickich, żeby razem 
opracowywać różnego rodzaju 
badania naukowe. - Czerpiemy 
z tego wiele korzyści – dodaje 
prezes Schmidt. - Taką wiedzę 
przekazujemy kolegom z innych 

ośrodków medycznych na terenie 
całego Zagłębia Miedziowego oraz 
lekarzom z ambulatoryjnej opieki 
medycznej. 
Dobierając lekarzy na konferen-
cję kierowano się zagadnieniami 
obecnie najbardziej istotnymi 
w medycynie. Przez kilka godzin 
wykładów, dyskusji, czy też moż-
liwości zadawania pytań wykła-

dowcom, można było zagłębiać się 
w takie tematy, jak cukrzyca, która 
dotyka bardzo szerokiej grupy pa-
cjentów, czy nadciśnienie, a także 
leczenie choroby wieńcowej lub 
problemy zakażenia bakteriami 
helicobacter. 
Doktor Piotr Rozentryt ze Śląskiego 
Centrum Chorób Serca w Zabrzu 
podzielił się ze słuchaczami kwe-
stiami z zakresu powiązań chorób 
serca i nerek. - Te warsztaty mają 
głęboki sens, bo wiedza medyczna 
rozwija się w zawrotnym tempie. 
Jestem zarówno nefrologiem, jak 
i kardiologiem w związku z tym 
skupię się na zależnościach serca 
z nerkami. Nasze społeczeństwo 
staje obecnie przed problemem 
a w zasadzie epidemią niewydolno-
ści serca, dlatego mówię o przewle-
kłej chorobie nerek oraz o skutkach 
nerkowych niewydolności serca. To 
zagadnienie jest bardzo istotne bo 
polskie społeczeństwo polskie pada 
ofiarą swojego sukcesu. Ochrona 
zdrowia zyskała, ale zarazem 
straciła. 
Lekarz zwraca uwagę na olbrzy-

mi postęp w technice medycznej 
w wielu dziedzinach, ale szcze-
gólnie w kardiologii. - jeszcze 
dwadzieścia lat temu na zawał 
w szpitalach umierało 15 procent 
chorych. Dziś jest to dwa-trzy pro-
cent. - Jednak ci, którzy przechodzą 
zawał, mają uszkodzone serca, żyją 
i rozwijają coś, co się nazywa nie-

wydolnością serca. Czyli z jednej 
strony ratujemy życie, ale z drugiej 
tworzymy grupę chorych inaczej, 
bo później. Medycyna potrafi robić 
coś bardzo dobrze bo zamieniamy 
ostre zagrożenie życia, na choroby 
przewlekłe i te trochę późniejsze – 
mówił specjalista z Zabrza. 
Konferencja „Interna 2014 – 

uczymy się od najlepszych” była 
w tym roku pierwszym takim 
spotkaniem organizowanym przez 
MCZ. W czerwcu zaplanowano 
XII Miedziowe Warsztaty Onkolo-
giczne. Jesienią natomiast z okazji 
jubileuszu 15–lecia Oddziału 
Diabetologicznego odbędzie się 
konferencja diabetologiczna.

promocja zdrowia

Miedziowemu Centrum Zdrowia dzieli się doświadczeniem w lecznictwie

Uczymy się od najlepszych
Cukrzyca, otyłość, choroby serca czy nerek to główne zagadnienia podejmowane podczas konferencji
„Interna 2014 – uczymy się od najlepszych”. Organizatorem naukowego spotkania był lubiński MCZ.
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BANERY  REKLAMOWE
tel. 603 535 338

biuro@projekt-media.pl

- Drobne naprawy mechaniczne
- Wymiana oleju, płynów
- Wymiana filtrów

Telefon: 731-301-731

- Serwis ogumienia
- Komputerowe wyważanie kół

- Sprzedaż opon i felg

59-300 Lubin

(teren mleczarni)
ul. Chocianowska 1

intergum.lubin@gmail.com

Jesteśmy tutaj
10 000 na DOWÓD OSOBISTY dla

 

KREDYTY
super promocje

Park Słoneczny Raj Zaprasza 25 
maja do spędzenia cudownych 
chwil na łonie natury :-) 
Spełnij marzenia swoich pociech! 
Zapewniamy miłą i fachową 
obsługę: www.slonecznyraj.com

Pożyczki na prostych zasadach, 
minimum formalności dzwon!!! 
Tel. 784 114 222

Zostań konsultantką/em MARIZA 
!!! Bezpłatna rejestracja, zarobek 
minimum 30%, gratisowy katalog, 
brak obowiązku składania co 
miesiąc zamówień. Kontakt: 
www.mariza-ula.webnode.com

Dj na wesele, poprawiny, dożyn-
ki, karczmy, biesiady. Zabawa 
przy największych przebojach lat 
70, 80, 90. Jednym słowem coś 
miłego i tanecznego dla każdego: 
www.djkriss.com.pl, tel. 665 
597 635

DO WYNAJĘCIA BEZCZYNSZOWE 
MIESZKANIE W OBORZE k. 
LUBINA: 2 - pokojowe w domku 
jednorodzinnym na parterze 
- pow. 53 m2 + taras. Jest 
wyposażone. Wolne od zaraz. 
Tel. 605827485 

Zespół Muzyczny Adonis oferuje 
wspaniałą oprawę muzyczną 
Wesel, Zabaw, Studniówek, 
Bankietów, Imprez okolicznościo-
wych . POSTAW NA PROFESJONA-
LISTÓW. Tel: 792 754 238

SPRZEDAM VOLKSWAGEN 
PASSAT KOMBI, rocznik 1997, 1.8 
benzyna, przebieg 218.000, moc 
silnika 125KM/92KW, BEZWYPAD-
KOWY, alufelgi, ABS. CENA – 5900 
do negocjacji. Tel: 604 968 077

Sprzedam bardzo fajnego 
pieska Yorka. Jest waleczny, ma 
charakter, 1/5-roczny, zaszcze-
piony, książeczka, odrobaczony 
z rodowodem. Tel. 669 146 496 

Oferta WIELU banków, kredyty do 
200 000 zł - Gotówkowe - Konso-
lidacyjne - Chwilówki Polkowice, 
Lubin, Legnica, Głogów. Tel. 667 
030 583 mfocus@interia.pl

Szamba betonowe z atestami 
i 2-letnią gwarancją 900 zł, które 
Państwo mogą przeznaczyć na: 
szambo, szambo ekologiczne, 
ścieki, gnojówkę, gnojownicę, 
deszczówkę itp. Tel. 660 513 599

ZŁOMOWANIE AUT. KASACJA 
POJAZDÓW. Auta osobowe 
i dostawcze. Wydaję bezpłatne 
zaświadczenia o demontażu 
niezbędne do wyrejestrowania 
auta. Darmowy transport. Tel. 
533 306 684

Ogrodzenia metalowe kute. 
ZAMÓW JUŻ DZIŚ I CIESZ SIĘ NO-
WYM, PIĘKNYM OGRODZENIEM. 
Promocyjne ceny na ogrodzenia, 
barierki i balustrady. Firma 
ROB-STAL oferuje metalowe 
ogrodzenia kute, wykonane 
z najlepszej jakości materiałów.  
Tel. 784 320 058

Sprzedam ładnego 3 miesięczne-
go szczeniaczka. Cena 75 zł. Tel. 
669 146 496 

Chcesz sprzedać auto? Zadzwoń 
788 345 470. Kupię każde auto 
osobowe, dostawcze, ciężarowe, 
wszystkie od 1 do 40 tys zł legal-
nie, umowa, motocykle, ciągniki 
rolnicze: dawgoz@interia.pl 

Opiekunka osób starszych 
w Niemczech. Praca dla opie-
kunek z min. komunikatywną 
znajomością języka niemieckie-
go. Tel. 533 992 903

Wynajmę lokal w centrum Lubina 
-Al. Niepodległości o pow.115 m² 
(w tym zaplecze). Szczegółowe 
informacje SM im. St. Staszica 
w Lubinie ul. Mickiewicza 90. 
Tel.76/842-62-65.

Ogłoszenia drobne
Chcesz zamieścić ogłoszenie drobne? Wejdź 
na www.lubinextra.pl kliknij w zakładkę 
OGŁOSZENIA, zarejestruj się i dodaj ogłoszenie, 
a bezpłatnie opublikujemy je w dwutygodniku 
LubinExtra!

Czy właśnie 
pięć złotych za 
akcję otrzymają 
akcjonariusze? 
Decyzja zapadnie 
w czerwcu. Ostateczny 
głos będzie miał 
największy udziałowiec 
- Skarb Państwa

Zarząd Polskiej Miedzi zarekomendo-
wał wypłatę dywidendy za ubiegły rok 
na poziomie miliarda złotych. Ta suma 
da jednostkowo po 5 zł na akcję.
Opracowując rekomendację do 
wypłaty pieniędzy zarząd Polskiej 
Miedzi wziął pod uwagę sytuację na 
rynku metali i poziom zmienności 
cen, a także kwestie bezpiecznego 
poziom wskaźników zadłużenia, czy 
realizowany ambitny obliczony na 
lata program inwestycyjny mający 
poprawić konkurencyjność spółki.
Czy zaproponowana suma zadowoli 
akcjonariuszy? Dzisiaj nie wiadomo. 
Wiadomo jednak, że w ostatnich latach 
decydowali oni, że biorą z KGHM 
więcej niż proponuje zarząd.
Władze miedziowej spółki zapropo-
nowały również, że wypłata nastąpi 
w dwóch transzach. Dzień nabycia 
praw do dywidendy to 8 lipca 2014 r., 
a pierwsza wypłata w wysokości 2,50 
zł/akcję trafiłaby na konta właścicieli 
KGHM - 18 sierpnia. Druga transza 
również po 2,50 zł 18 listopada 2014 
r. 
Takie terminy zaproponowane przez 
KGHM są dłuższe niż te zalecane 
przez Dobre Praktyki Spółek Noto-
wanych na Giełdzie Papierów War-
tościowych. Wynikają z konieczności 
realizacji przez KGHM obowiązków 
podatkowych.
Propozycje zarządu Polskiej Miedzi 
zyskały już akceptację rady nadzor-
czej.

(inf) �

KGHM na tyle może sobie pozwolić, aby zadowolić akcjonariuszy

Pięć złotych za akcję

r e k l a m a
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reklama w

tel. 603 535 338
biuro@projekt-media.pl

rozrywka

Baran 21.03-20.04

W najbliższych dniach zostaniesz 
doceniony w pracy. Szef dostrzeże 
wreszcie Twoje zaangażowanie 
i rzetelne wykonywanie obowiąz-
ków. Spodziewaj się zatem premii,  
a będzie ona adekwatna do 
Twoich zasług. Weekend spędź 
z rodziną. 

Byk 21.04-20.05

Szykuje się rozmowa z Sze-
fem. Ostatnio nie wykony-
wałeś bowiem swojej pracy  
z wielkim entuzjazmem. Pamiętaj, 
że zniechęcony pracownik nie 
jest firmie potrzebny. Być może 
słońce doda Ci trochę brakującej 
energii. 

Bliźnięta 21.05-21.06

Zacznij dążyć do celu za wszelką 
cenę. Najwyższa pora, żeby zacząć 
o siebie walczyć. Postaw na swój 
indywidualizm. Zamiast czepiać 
się szczegółów, poproś przyjaciół  
o pomoc. Z pewnością podpo-
wiedzą Ci jakieś ciekawe roz-
wiązanie. 

Rak 22.06-22.07

Pamiętaj, że nie zawsze najważ-
niejszy jest sam szczyt, ale droga, 
która na niego wiedzie. Jeśli zbyt 
szybko osiągniesz cel, może 
być to sukces czasowy. Działaj 
spokojnie, bez pośpiechu, żeby 
Twoja sława trwała dłużej niż 
tylko 5 minut. 

Lew 23.07-23.08

Nadchodzące dni nie zapowiadają 
się najlepiej. Nawarstwiło się 
ostatnio wiele spraw, zwłaszcza 
w sferze finansowej. Rachunki 
same się nie zapłacą, ale pamiętaj, 
że razem z rodziną łatwiej jest 
planować strategię działania. 

Panna 24.08-22.09

W tym tygodniu będziesz po-
trzebować dużo siły i energii do 
działania. Naładuj akumulatory 
i pamiętaj, żeby myśleć pozy-
tywnie. Przyniesie to pożądane 
efekty jeszcze przed sobotnim 
wieczorem, a w niedzielę pozo-
stanie juz tylko relaks. 

Waga 23.09-23.10

Najbliższe dni będą pełne 
spokoju. Z pewnością na to 
zasługujesz, zważywszy na to, 
co działo się ostatnio. Zyskasz 
na tym nie tylko Ty, ale także 
Twoi najbliżsi, którzy są już 
zmęczeni Twoim zachowaniem. 
Nie byłeś dla Nich zbyt miły 
ostatnimi czasy.

Skorpion 24.10-22.11

Nie możesz na dłuższą metę uda-
wać, że wszystko jest w porząd-
ku. Jak uświadomisz Szefowi, 
jak się naprawdę przedstawiają 
sprawy. Im szybciej zbierzesz 
się na odwagę, tym szybciej 
odczujesz ulgę. 

Strzelec 23.11-21.12

Słoneczne dni dodadzą Ci tyle 
energii, że od razu rzucisz się 
w wir pracy. Rozłóż jednak siły 
równomiernie, żeby za szybko 
ich nie stracić. Pamiętaj o ważnej 
zasadzie: „Spiesz się powoli”, 
inaczej wszystko zrobisz niedo-
kładnie. 

Koziorożec 22.12-20.01

Zdecydowanie musisz 
przypomnieć sobie zasadę 
asertywności. Wystarczy już 
tego wykorzystywania przez 
innych. Zacznij walczyć, może 
nawet pomyśl o skorzystaniu  
z porad fachowca. Pomoże Ci to 
uwierzyć w swoje możliwości.

Wodnik 21.01-19.02

Nadchodzące dni przyniosą 
przejściowe zniechęcenie. Ale 
nie martw się. Nie można cały 
czas działać na najwyższych 
obrotach. Każdemy od czasu do 
czasu przyda się chwila relaksu, 
więc koniecznie wykorzystaj 
najmniejszy promień słońca. 

Ryby 20.02-20.03

Wiosną zawsze warto zrobić po-
rządki. I to nie jedynie w domu, 
ale także w swoim życiu. Zacznij 
od całkiem nowych fundamentów, 
a zobaczysz, że zaskoczysz nie 
tylko otoczenie, ale także i samego 
siebie. 

r e k l a m a

HOROSKOP Krzyżówka 68  z biletem do kina

tlenek
węgla

model
Daewoo

mały
Przemy-
sław

odkaża
wodę

u żołnie-
rzy
Ko-

ściuszki

tworzo-
ne przez
fryzjera

majak,
mamidło

produ-
cent

gum do
żucia

... Berg-
kamp,
piłkarz

staroż.
tor wy-
ścigowy

księżyc
Saturna

Witold,
grał Bal-
cerka

małpy
wielko-
ści
kota

członek
zastępu

chipsy z
reklamy

Celine z
estrady

bandyta

sporto-
wiec

ma
prawo
głoso-
wania

otrzyma-
ny od
szatnia-
rza

kopiec

ogół
nagród

miasto
we

Francji
płn.

niewiel-
ka

siekiera

papie-
skie
imię

żywica
do

wyrobu
politur

odgłosy
z obory

możli-
wość

sprzeda-
ży

Orlando,
aktor

lina przy
bomie

koń
siwej
maści

jednost-
ka

napięcia
elektr. SI

60 sztuk

sterta

wymaga
uzasad-
nienia

u boku
Warsa

Mieczy-
sław,
piosen-
karz

męska
w tytule
filmu

O.Stone

"g" z be-
molem

występ
w poje-
dynkę

śledzi
ruch
aktora

symbol
żałoby

szwedz-
ki

"grosz"
plażowe
sandałki

sprzedał
pierwo-
rództwo

pluszo-
wy
miś

Mauer z
pistole-

tem

zadanie udostępnił serwis krzyżówkowy szarada.net
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KINO HELIOS Lubin  
76 724 97 97

 www.helios.pl

wieczór filmowy dla Pań

Pokaz �lmu

Partner:

Patronat
medialny:

Grace
Księżna
Monako

29.05
(czwartek)
godz. 18:30
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Zagłębie 
podziękowało 
za współpracę 
Orestowi Lenczykowi 
i zatrudniło 
Piotra Stokowca. 
Stokowiec wierzy 
w ekstraklasę, 
ale czasu jest 
coraz mniej...

Od 12 maja trenerem pierwszej 
drużyny Zagłębia Lubin jest 
Piotr Stokowiec. Nowy trener 
podczas spotkania z dziennika-
rzami zapewniał, że ma pomysł 
na uratowanie Miedziowych 
przed spadkiem z ekstraklasy. 
Po kolejnych spotkaniach widać, 
że wola walki w zawodnikach 
jest, ale ciągle mają problemy 
ze skutecznością.
Sytuacji, w jakiej objął funkcję 
szkoleniowca nie można mu po-
zazdrościć. Do końca sezonu po-
zostało kilka spotkań, z każdym 
tygodniem jest ich coraz mniej, 
a Zagłębie nadal nie powiększa 
dorobku punktowego. Pierwszy 
sprawdzian był w niedzielę Mie-

dziowi powalczyli o upragnione 
punkty z Cracovią. Mówiono, 
że przegrana nie wchodzi 

w rachubę. –Wierzę w to, że 
można uratować ekstraklasę 
dla Zagłębia Lubin. Wierzę, 
że można wygrać pierwszy 
mecz z Cracovią i mam pomysł 
jak to zrobić. Wierzę w tych 
zawodników, których tutaj 
mamy. W większości znam ich. 
Przychodzę tutaj z entuzja-
zmem, którym chcę zarazić 
piłkarzy. Chciałbym wdrażać 
swoją filozofię futbolu, swój 
ofensywny sposób prowadzenia 
gry, to czego nie dokończyłem 
w Jagiellonii Białystok. Drużyna 
Zagłębia ma wielki potencjał. 
Chcę ich zarazić pozytywnym 

myśleniem – twierdził przed 
spotkaniem z Cracovią Stoko-
wiec. 

W 17 minucie spotkania Craco-
via nie pozostawiła wątpliwości, 
że łatwo nie podda się. Zagłebie 
przegrywa 0:1. Trzeba jednak 
przyznać, że Zagłębie starało 
się zdobyć gola. Walczyło 
jak należy. Wyrównanie 1:1 
przyszło dopiero w 59 minucie 
przez Kwieka, który strzela gola 
w czwartej minucie jak pojawił 
się na boisku. Zagłębie ruszyło 
ostro do ataku. Niestety w kilka 
minut później Rodić przejmuje 
piłkę z ataku i wybija w boisko. 
Niestety tak nieszczęśliwie, 
że trafił prosto do  zawodnika 
z Krakowa. Ten nie zmarnował 

tego i umieścił piłkę w bramce. 
Zagłębie przegrywa 1:2 i nieste-
ty do końca spotkania, mimo 
ambitnej gry, odważnych akcji 
nie udało mu się zmienić wyniku 
na swoją korzyść. 
O tym jakie było to spotkanie 
mogą świadczyć statystyki. 
Miedziowi byli ambitni, strzelali, 
biegali na boisku dominowali 
niemal w każdym punkcie. Tylko 
w ilości spalonych lepiej wypadła 
Cracovia. Niestety również w ilo-
ści strzelonych bramek. 
W tabeli nasza drużyna zajmuje 
wciąż przedostatnie miejsce 
z dorobkiem 16 punktów, czyli 
28 mniej niż najlepsza drużyna 
w rozgrywkach. 
Przed Zagłębiem jeszcze trzy 
mecze. Najbliższy z Piastem 
Gliwice (23.05), potem z bę-
dącym nad Lubinem Podbe-
skidziem Bielsko-Biała (27.05) 
i ostatnie spotkanie z ostatnim 
na dzisiaj w tabeli Widzewem 
Łódź. Ostatni mecz rozegramy 
na własnej murawie (31.05).

KibicExtra! �
Tabela: zaglebie.com �

Mecze w Lubinie były decydujące. 
KGHM Metraco Zagłębia Lubin 
zaczynało je mając dwa przegrane 
z rzędu mecze w Lublinie z tamtej-
szym  Selgrosem Lublin. Stawka 

jest bardzo wysoka, bowiem 
w finałowej fazie piłki ręcznej 
lubinianki kolejny raz pokazały, 
że są przeciwnikiem, który potrafi 
„wyrwać serce” i ma wolę walki do 

końca. Po czterech pojedynkach 
w tym dwóch w Lubinie będziemy 
mieli przepiękny finał Superligi Ko-
biet. Kto zostanie Mistrzem Polski 
zadecyduje wynik piątego spotka-

nia, które zaplanowano na sobotę 
w Lublinie w Hali Globus. Mamy 
nadzieję, że Miedziowe dokończą 
to co zaczęły w Lubinie odbierając 
przeciwnikowi to co wydawało się, 
że już miał w garści. 
- Bardzo cieszę się z tych zwy-
cięstw. Trzeba było zwyciężyć te 
dwa mecze, aby dojść do piątego, 
decydującego. W trzecim spotka-
niu dziewczyny zagrały bardzo 
dobrze – mówi Bożena Karkut, 
trenerka KGHM Metraco Zagłębie 
Lubin. Miedziowym na początku 
nie szło. Ale ostatecznie wygrały. 
W drugim dniu było podobnie. 
Początek trudny cały czas z wy-
nikiem ujemnym. Obie drużyny 
okopały się w obronie i było widać, 
że spotkanie nie będzie łatwe. 
Jego końcowy wynik, korzystny 
dla Zagłębia pokazuje jak trudny 
i ciężki był to mecz. Pierwsza 
połowa niedzielnego spotkania 

zakończyła się wynikiem 6:9! Tak 
mało bramek dawno nie wpadło. 
W drugiej połowie ten wynik 
wcale nie był lepszy. Dopiero w 53 
minucie Klaudia Pielesz wrzuca 
kontaktową bramkę. Na tablicy jest 
13:14! W chwilę później „Semena” 
wyrównuje, a w 56 minucie bram-
kę na prowadzenie zdobywa Kaja 
Załęczna. Potem jest wynik gości 

oddala ich od zwycięstwa. Nasze 
piłkarki sięgnęły do 17 trafienia, 
a przeciwniczki zakończyły swój 
wynik na 15 bramkach. Lubinianki 
do końca były w posiadaniu piłki. 
Ostatecznie wynik Lubin kontra 
Lublin ustalony został na 17:15
O tym, która drużyna sięgnie po 
złoto zadecyduje piąte spotkanie 
w Hali Globus w Lublinie. 

Piłkarki ręczne remisują w 2:2 w rozgrywkach do 3 zwycięstwa

Walczą o złoto!
Niedziela była prawdziwym dniem piłki w Lubinie. Grali piłkarze nożni, którzy walczą o utrzymanie 
w ekstraklasie i piłkarki ręczne które chcą sięgnąć po tytuł Mistrza Polski. 

Coraz bliżej pierwszej ligi. Kolejna przegrana

Stokowiec uratuje Zagłębie?
Wierzę, że można wygrać

 pierwszy mecz
z Cracovią i mam pomysł 

jak to zrobić


